

Contents

المحتويات

Articles	5	دراسات
Mohammed Hemchi Civil Society and the State in the Global South: What is the Added-Value of the book "Civil Society: A Critical Study" for Global South Studies?	7	محمد حمشي المجتمع المدني والدولة في الجنوب الكبير: ما القيمة المضافة لكتاب "المجتمع المدني: دراسة نقدية" في دراسات الجنوب الكبير؟
Souhail Hbaieb "The State of All Citizens": From Ideological Neglect to the Pangs of Formation in the Context of Post-Arab Revolutions	35	سهيل الحبيب "دولة جميع المواطنين": من التغيب الأيديولوجي إلى مخاضات التشكل في سياق ما بعد الثورات العربية
Moulidi Ezdini The Critical Nietzschean Perspective on Modern Democracy and its Public	53	المولدي عزديني منظورية نيتشه النقدية للديمقراطية الحديثة وجمهورها
Mudar Kassis Maher Hashweh Rita Giacaman Research Ethics Review: Its Need and Ethical Limitations in the Arab Context	79	مضر قسيس ماهر الحشوة ريتا جقمان المراجعة الأخلاقية للبحث العلمي: الحاجة إليها وحدودها الأخلاقية في السياق العربي
Naceur Amara Health and Ethics: The Moral Maturity of Medical Practice	107	الناصر عمارة الصحة والإيثيقا: النضج الأخلاقي للممارسة الطبية
Amr Osman The "Linguistic Turn" in the 20th Century: Its Impact on the Study of History and Relevance to the Understanding of Pre- Modern Muslim Historians of the Nature and Role of Language	125	عمرو عثمان "المنعطف اللغوي" في القرن العشرين: أثره في دراسة التاريخ وعلاقته بفهم مؤرخي الإسلام قبل العصر الحديث لطبيعة اللغة ودورها

- Shama Elrasheed Babeker 147 شامة الرشيد بابكر
**Multiple Spaces, Renewed Mobilizations:
Conceptual and Stylistic Transformations
in the Visual Arts and Architecture in
Sudan 1980-2010**
فضاءات متعددة، حراكات متجددة:
تحولات مفاهيمية وأسلوبية
في الفنون البصرية والعمارة
في السودان 1980-2010

Translated Paper 167 ترجمة

- Jon Hoover 169 جون هوفر
**Ibn Taymiyya's Use of Ibn Rushd
to Refute the Incorporalism
of Fakhr al-Din al-Razi**
Translated by Youssef Madrari
استدعاء ابن تيمية لابن رشد
في نقده لنفي صفة الجسمية
عند فخر الدين الرازي
ترجمة: يوسف مدراري
- Lawrence Kohlberg 191 لورانس كولبرغ
**Moral Stages and Moralization:
The Cognitive-Developmental Approach
of Lawrence Kohlberg**
Translated by Abdelaziz Rekah
مراحل الأخلاقية والأخلاقية:
المقاربة المعرفية - التطورية
للورانس كولبرغ
ترجمة: عبد العزيز ركح

Book Reviews 223 مراجعات الكتب

- Abdelkrim Anayat 225 عبد الكريم عنيات
Book Review
Mediocracy
by Alain Deneault
مراجعة كتاب
نظام النفاهة
لألان دونو
- Mohammed Mourchid 235 محمد مرشد
Book Review
**Arab Modernities:
From Modernity to Globalization**
by Khalid Zekri
مراجعة كتاب
حداثات عربية:
من الحداثة إلى العولمة
لخالد زكري